
مسئول حراست اداره کل ورزش و جوانان فارس گفت: شورای تأمین استان، مجوز ورود خانواده ها برای تماشای بازی تیم های قشقایی شیراز و 
مس رفسنجان در ورزشگاه 50 هزارنفری پارس شیراز )میانرود( را نداده است. 

مجید اسماعیلی در گفت وگو با ایرنا بیان کرد: شرایطی را فراهم کردیم تا خانواده ها بتوانند این بازی را که افتتاح رسمی ورزشگاه پارس است 
از نزدیک تماشا کنند؛ اما درخواست ما را شورای تأمین استان فارس رد کرد. وی اضافه کرد: شورای تأمین استان فارس تنها برای رقابت های 
بین المللی اجازه ورود خانواده ها به ورزشگاه را می دهد. اسماعیلی ادامه داد: تمهیدات لازم برای هر چه بهتر برگزار شدن این بازی فراهم شده است 
و تماشاگران می توانند به راحتی این دیدار را تماشا کنند. ورزشگاه 50 هزارنفری پارس شیراز پس از 22 سال، یکشنبه 21 مرداد 97 شاهد دیدار 

رسمی مسابقه فوتبال بود.
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روزنامه

تحلیل خبر
گروهتحلیلخبرروزنامهطلوع

یادداشت روز

وجود خیران و نیک اندیشان در کشور 
پهناور  استان  سطح  در  به ویژه  ما 
بوده و مشاهده  فارس، همواره زبانزد 
فارس  در  موقوفه  املاک  بسیار  شمار 
واقعیت  همین  از  حاکی  شیراز  و 
انکارناپذیراست. خیران بنابر مقتضای 
به  اقدام  جامعه  روز  نیازهای  و  زمان 
کارهای خیری کرده اند که برای آنان 

دارای اهمیت های ویژه بوده است.
باورهای عمیق دینی و مذهبی و تمایل 
بسیار به گسترش مکتب رهایی بخش 
اسلام و مذهب شیعه جعفری، بسیاری 
گذشته  دوران  در  را  خیران  از 
که  می کرد  مسجد  ساخت  به  متمایل 
قابل مشاهده  به وضوح  ما  برای  امروز 
رویکرد  نیز  انقلاب  ابتدای  از  است. 
روز  نیاز  بنابر  جامعه  نیک اندیشان 
و  شد  متمایل  مدرسه سازی  به  جامعه 
تا آنجا پیش رفت که دیگر دولت ها 
شرح  در  که  آن گونه  زمینه  این  در 
بودجه  تخصیص  بوده،  آن ها  وظایف 
یاری  انتظار  به  همواره  و  نداده اند 

خیران نشسته اند.

و  مساجد  بالای  شمار  دیگر  سوی  از 
عدم بهره مندی شایسته از آن ها، ذهن 
سمت وسوهای  به  را  خیران  فکر  و 
دیگری می کشاند که در سطح جامعه 

نمود بسیاری دارد.
که  معضلاتی  و  مشکلات  مسائل، 
ازجمله  مردم شده،  امروز گریبان گیر 
بیکاری، گرانی، رکود و... اندیشه های 
اقدامات  به  متمایل  را  خیران  و  پاک 
و  نیک  نام  بتوانند  تا  می کند  دیگری 
توشه آخرت را آن گونه که شایسته تر 
و  فراهم  خود  برای  است  بایسته تر  و 

اندوخته کنند.
البته در مسیر خیراندیشان جامعه موانع 
به وجود آمده که  نیز  و نگرانی هایی 
هرچه  باید  آن ها  دفع  و  رفع  برای 
ازجمله  شود،  چاره اندیشی  زودتر 
خیریه  به عنوان  که  مراکزی  وجود 
غیرخیرخواهانه  دست به کارهای 
نام ها و عناوین مقدس و  از  زده اند و 
محترم سوءاستفاده های بسیار کرده  و 
ذهنیت های منفی بسیاری را به ذهن و 
فکر جامعه تزریق و تحمیل کرده اند.

بسیاری  اینکه  بابیان  شیراز  شهردار 
از مدیران پیشین شهرداری پاکدست 
شهرداری  فرایند  گفت:  بوده اند 

فسادزاست. 
غضنفری:  خدیجه  خبری/  سرویس 
اسکندرپور در نشست صمیمی  حیدر 
هفته  مناسبت  به  خبرنگاران  با  خود 
مسئولان  همه  اینکه  بابیان  خبرنگار 
چشم  به عنوان  را  رسانه  نظارت  اگر 
عرصه ها  همه  در  جامعه  بینای 
از کاستی ها  می پذیرفتند، شاهد خیلی 
اگرچه  گفت:  نبودیم  نابه سامانی ها  و 
تندوتیز و در  نقد رسانه  است  ممکن 
کوتاه مدت تلخ باشد؛ اما در درازمدت 

می تواند مفید واقع شود.
می تواند  رسانه  حضور  داد:  ادامه  وی 
را  جامعه ای  هر  اجتماعی  سرمایه 
نعمتی  بزرگ ترین  و  دهد  افزایش 
داشته  می تواند  جامعه  یک  که  است 
مدیران،  از  خیلی  افزود:  وی  باشد. 
شاید باور سازمانی آنها عمل به قانون 
رسانه  نظارت  ترس  از  اما  نباشد، 
قانونمند عمل می کنند. شهردار شیراز 
شما  گفت:  خبرنگاران  به  خطاب 
علاوه بر کار رسانه ای خود با تشکیل 
مستقیم  نظارت  با  مجازی  یک گروه 
اشکال  و  نقص  هر  می توانید  شهردار 
شهرداری  حوزه  در  که  ایرادی  و 
مشاهده کردید را اطلاع رسانی کنید تا 
پیگیری شود. وی اضافه کرد: هدیه ای 
که روز خبرنگار این قشر می تواند به 
شهرداری شیراز بدهد نظارت قوی از 

مجموعه شهرداری است.
شهرداری  پروژه های  به  اشاره ای  وی 
تا  نیمه تمام  افزود: پروژه های  کرد و 
نیز در  پایان سال 98 تمام می شود و 
دو  مقدس  دفاع  هفته  و  دولت  هفته 

پروژه به بهره برداری می رسد.
سؤال  این  به  پاسخ  در  شیراز  شهردار 
شهردار  و  شورا  بین  رابطه  آیا  که 
به موقع  افزود:  است،  شده  شکرآب 
اما  داد؛  خواهم  پاسخ   موضوع  این  به 
ممکن  نیست  نگرانی  بدانید که جای 
باید  که  باشد  هم  مشکلاتی  است 

تحمل همدیگر را داشته باشیم.
با افزایش  بابیان اینکه در تیرماه  وی 
قیمت سکه و ارز مواجه و در شرایط 
افزایش  این  افزود:  بودیم،  حساسی 
پروانه  درخواست  کاهش  موجب 

 46 شهرداری  اما  شد؛  ساختمانی 
درصد افزایش درآمد در تیرماه جاری 
هر  اینکه  بابیان  وی  است.  داشته 
دارای  خیابان و کوچه و گذر شیراز 
این  اگر  که  است  داستانی  و  قصه 
به  از شهر گرفته شود، شیراز  داستان 
ابراز  شهری بی هویت تبدیل می شود، 
شیراز  قصه  می کنیم  تلاش  ما  داشت: 
کرد:  تصریح  وی  بسازیم.  دوباره  را 
زدیم،  برهم  را  شیراز  نقاط  از  خیلی 
کار  به  همیشه  ترافیک  مسئله  حل 
رویکرد  با  ندارد،  نیاز  سخت افزاری 
نرم افزاری هم می شود ترافیک را حل 
کرد؛ برخی مدیران معتقدند با ساخت 
پل و روگذر و زیرگذر ترافیک حل 
می شود؛ اما برخی کارشناسان مخالف 
اینکه  بابیان  وی  هستند.  نگاه  این 
که  قنات هایی  مشکلات  خاطر  به 
می رساندند،  باغات آب  به  پیش ازاین 
ممکن بود 250 هکتار از باغات را از 
دست بدهیم اما با آب رسانی با تانکر 
گفت:  کردیم،  جلوگیری  امر  این  از 
شبکه  احداث  ضرورت ها  از  یکی 
که  کاری  است،  آب رسانی  مستقل 
پیش  سال  چند  مشهد  شهرداری  در 
خاطرنشان  وی  است.  انجام  شده 
کرد: 85 درصد از مراجعات مردم به 
پاسخ  دریافت  برای  شیراز  شهرداری 
استعلام است و متأسفانه فساد هم در 
همین نقطه انجام می شود و درگذشته 
دو  یکی  توسط  عوارض  دریافت 
حاضر  حال  در  اما  می شد؛  انجام  نفر 

به صورت سیستمی انجام می شود.
وی بابیان اینکه شهرداری الکترونیک 
تومان  میلیارد   40 به  نیاز  آغاز  در 
سال  دو  تا  گفت:  دارد،  اعتبار 
الکترونیک  شهرداری  پروژه  آینده 
شد.  خواهد  مستقر  کامل  به صورت 
شهرداران  برخی  افزود:  اسکندرپور 
شهرداری  مخالف  درگذشته  مناطق 
می خواستند  چون  بودند  الکترونیک 
است  سال   20 کنند؛  کدخدایی 
نداده ایم  انجام  را  شهر  ممیزی  که 
شهرداری  مقدمه  ممیزی  درحالی که 
الکترونیک است. شهردار شیراز بابیان 
اینکه من از مدیران پاکدست حمایت 
می کنم، اظهار داشت: در شهرداری با 
خیلی  هستیم،  مواجه  فرایندی  مشکل 
از مدیران سابق و فعلی خوب و سالم 
بودند اما فرایند فسادزا است که باید 

اصلاح شود.
در  عمومی  فضای  داد:  ادامه  وی 
به سوی  حرکت  شیراز  شهرداری 
سلامت است؛ اما اگر معاونین من خطا 
یا فساد کردند یا من شریک بودم یا 

بی عرضه هستم.

بزرگ  تهران  انتظامی  فرمانده 
ورزشگاه  وقایع  از  تأسف  ابراز  با 
رخ داده  درگیری های  و  آزادی 
فوتبال  تماشاگران  از  تعدادی  میان 
گفت: پلیس برابر قانون با این افراد 

برخورد می کند.
سردار حسین رحیمی در گفت وگو 
در  رخ داده  وقایع  درباره  ایسنا،  با 
و  استقلال  تیم  دو  دیدار  جریان 
در  جمعه  عصر  که  تراکتورسازی 
ورزشگاه آزادی رخ داد، اظهار کرد: 
توقع و انتظار من از طرفداران تیم ها 
معقول  و  منطقی  رفتارهای  مشاهده 

است. 

وی با بیان اینکه  از تعداد اندکی 
گفت:  گله مندم،  نیز  ورزشکاران  از 
این رفتارها واقعاً رفتار درستی نیست 

و امیدوارم دیگر شاهد آن نباشیم.
فرمانده انتظامی تهران بزرگ اضافه 
می دهد  مسابقه  تیمی  بالاخره  کرد: 
باخت،  یا  است  برد  یا  آن  نتیجه  و 
ضربه  دولت  اموال  به  اینکه  اما 
مشابه  چیزهای  و  سنگ  با  و  بزنیم 
و  حمله  مقابل  تیم  به طرفداران  آن 
توهین فحاشی شود که فیلم های آن 
نیز منتشر شد، رفتار درستی نیست و 
طبیعتاً پلیس برابر قانون با این افراد 

برخورد می کند.

در  تاریخی  پارک  یک  مسئولان 
شش  به  جالب  اقدامی  در  فرانسه 
ازای  تا در  کلاغ سیاه آموزش داده اند 
دیگر  و  سیگارها  ته  غذا،  دریافت 

زباله های پارک را جمع آوری کنند.
پوی  پارک  مدیر  ایسنا،  گزارش  به 
با  فرانسه  وانده  منطقه«  »در  فو  دو 
پاکبان  کلاغ های  این  این که  بیان 
)رفتگر( از هفته آینده کار خود را در 
این  پارک آغاز خواهند کرد، هدف 
اقدام را نه تنها پاک سازی پارک بلکه 
پارک  بازدیدکنندگان  جلب توجه 
دادن  نشان  و  محیط زیست  حفظ  به 
مراقبت  می تواند  خود  طبیعت  این که 
از محیط زیست را به ما آموزش دهد،  

اعلام کرده است.
مدیر این پارک کلاغ ها را پرندگانی 
می داند که به شکلی ویژه باهوش بوده 

با  دارند  دوست  درست  شرایط  در  و 
طریق  از  و  کرده  معاشرت  انسان ها 

بازی با آن ها ارتباط برقرار کنند.
سیستم  این  در  گاردین،  گزارش  به 
کلاغ ها با هر بار جمع آوری ته سیگار 
طریق  از  دیگر  زباله  نوع  هر  یا 
حاوی  کوچک  جعبه ای  دریافت 
غذای پرنده به ادامه پاک سازی پارک 

تشویق می شوند.

توسعه  نوسازی،  سازمان  رئیس 
بر  گفت:  کشور  مدارس  تجهیز  و 
و  خشت  کلاس  هزار  آمار،  اساس 
دارد  وجود  کشور  مدارس  در  گلی 
آنها  نوسازی  و  تخریب  برای  که 
 اعتباری معادل 1700 میلیارد ریال نیاز 
است. به گزارش ایسنا، مهرالله رخشانی 
کاشان،  شهرستان  به  سفر  حاشیه  در 
سال  آغاز  با  همزمان  کرد:  اظهار 
آموزشی  واحد   1700 جدید  تحصیلی 
در قالب  هفت هزار کلاس درس در 
خواهد  بهره برداری  به  کشور  سراسر 
از مشارکت  با تجلیل  رسید. رخشانی 
افزود:  مدرسه ساز  خیران  خیرخواهانه 
ساخته  آموزشی  واحدهای  از  نیمی 
مشارکت  با  گذشته  سال  در  شده 
شهروندان  از  گروه  این  خداپسندانه 
در  کمالی  علی اکبر  است.  شده  بنا 

کاشان،  شهرستان  به  سفر  حاشیه 
تعداد  این  ساخت  برای  کرد:  اظهار 
 1200 معادل  اعتباری  آموزشی  واحد 
بخش  که  شده  صرف  ریال  میلیارد 
نیکوکار  شهروندان  توسط  آن  عمده 
41گانه  مناطق  است.  شده  تأمین 
با  اصفهان  استان  آموزش وپرورش 
کمبود حدود 13 هزار فرهنگی روبرو 
است که برای جلوگیری از این چالش 
در تلاش هستیم از همکاران بازنشسته، 
نیروهای خرید خدماتی و برون سپاری 
استفاده کنیم. وی با تقدیر از خدمات 
از  گفت:  مدرسه ساز،  نیکوکاران 
در  آموزشی  واحد  هزار  پنج  مجموع 
آنها  درصد   40 اصفهان،  استان  سطح 
استمرار  با  امیدواریم  و  است  تخریبی 
مشکل  این  نیکوکار  مردم  مشارکت 

برطرف شود.

کشور  محیط زیست  سازمان  رئیس 
فارس  تالاب های  احیای  جلسه  در 
و  مدون  برنامه  که  زمانی  تا  گفت: 
نداشته  تالاب ها  حوزه  در  اثربخشی 
باشیم بودجه ای در این زمینه به این 

استان تعلق نمی گیرد.
زارع  مریم  خبری/  سرویس 
جلسه  در  کلانتری  عیسی  خفری: 
گفت:  فارس  تالاب های  احیای 
کند  تعیین  که  نباشد  برنامه ای  اگر 
آب  فارس  تالاب های  به  میزان  چه 
پولی هزینه  نمی توانیم  داده می شود، 
برنامه،  ارائه  صورت  در  اما  کنیم 
دولت برای احیای تالاب های فارس 
البته  که  کند  تأمین  بودجه  می تواند 
با محوریت دانشگاه  باید  برنامه  این 

شیراز صورت گیرد.
تالاب ها  احیای  برای  داد:  ادامه  وی 
احیای  برنامه  از  می توانید  فارس  در 
و  بگیرید  بهره  ارومیه  دریاچه 
دلار  میلیارد  چندین  که  همان گونه 
برای احیای آن پول هزینه شد، برای 
خواهیم  بودجه  نیز  بختگان  احیای 
جامع  طرح  یک  آنکه  به شرط  داد، 

ارائه شود.
البته این احیا شاید  وی اضافه کرد: 
یک دهه طول بکشد و ما تازه بتوانیم 
بخشی را جبران کنیم چون هیچ گاه 
دریاچه ها  سایر  و  بختگان  ارومیه، 

مانند گذشته نخواهند شد.
شدن  خشک  در  کلانتری  گفته  به 
درصد   18 تنها  ارومیه  دریاچه 
درصد   82 و  بوده  مؤثر  اقلیم  تغییر 
سیاست های  و  آدم ها  زیاده خواهی 
غیرواقعی خائنانه نسبت به نسل های 
بعدی منجر به این فاجعه شده است، 
هست  چه  هر  می کنیم  فکر  چراکه 

باید خودمان مصرف کنیم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود 
با بیان اینکه فارس با سال های گذشته 
به هیچ عنوان  آبی  منابع  لحاظ  به 
سال  از  افزود:  نیست،  قابل مقایسه 
استان  در  خشکسالی  بحران   75
فارس با کشت های دوباره و سه باره 
به طوری که  بود،  پیش بینی  قابل 
را  دوم  کشت  جلوی  می گفتیم  ما 
بگیرید و پس ازآن خبر می رسید که 

کشت سوم را نیز انجام می دهند.
متفاوت  آمارهای  ارائه  از  کلانتری 
و متضاد درزمینه آب در این استان 

به شدت انتقاد کرد.
سخنان  از  پس  نیز  فارس  استاندار 
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
طرح های  اینکه  بیان  با  کشور 
دریاچه  احیای  مورد  در  مطالعاتی 
پریشان، بختگان و... در فارس انجام 
شده است، اظهار داشت: انتظار ما این 
احیای  جامع  تهیه طرح  تا  است که 

موجود  طرح های  پریشان،  دریاچه 
آن  طبق  و  شده  بررسی  دولت  در 
و  شود  داده  اختصاص  لازم  بودجه 
طرح  به  محدود  را  موضوع  دولت 

جامع نکند.
قول  ما  افزود:  تبادار  اسماعیل 
دانشگاه  محوریت  با  که  می دهیم 
دریاچه  احیای  جامع  طرح  شیراز 
پریشان را تهیه کرده و تحویل دهیم.

در  فارس  مدیران  داد:  ادامه  وی 
خواندن  به جای  باید  جلسات  این 
و  راهکارها  ارائه  به  گزارش ها 
آن  با  می توان  که  رویکردهایی 
را  استان  این  پیش روی  چالش های 
حضور  با  تا  کنند  ارائه  کرد،  حل 
سازمان  رئیس  مانند  مسئولانی 
دولت  به  مشکلات  محیط زیست، 

منتقل و برای آن چاره جویی شود.
استاندار فارس با بیان اینکه باید در 
کنار بحران آب به بحران خاک نیز 
خاک  فرسایش  گفت:  کرد،  توجه 

و  است  جهانی  متوسط  برابر   3 ما 
برابر حد  وقتی چند  از طرفی دیگر 
برداشت  خود  منابع  از  شده  تعیین 
مدیریت  نتوانسته ایم  یعنی  کنیم 

درستی در این حوزه داشته باشیم.
منابع  مدیرکل  بوستانی  مهرزاد 
نیز  فارس  آبخیزداری  و  طبیعی 
گفت: فارس سه دهه بار تولید ارقام 
متنوع محصولات غذایی را در کشور 
به دوش کشید، بنابراین انتظار داریم 
ازنظر  بحرانی  شرایط  در  که  امروز 
ازنظر  است  قرارگرفته  آبی  منابع 
به  ویژه ای  نگاه  مالی  منابع  تزریق 

آن شود.
محیط زیست  مدیرکل  محمودی 
تقریباً  این که  به  اشاره  با  نیز  فارس 
شده  خشک  فارس  تالاب های  تمام 
در  این خشکی  دلایل  است، گفت: 
فارس مانند سایر نقاط کشور است؛ 
اما وجود تعداد زیاد چاه های مجاز و 
اصلی  علت  استان  این  در  غیرمجاز 
بختگان  به ویژه  تالاب ها  خشکی 
رئیس  تاجگردون  ساسان  است. 
با  نیز  فارس  برنامه وبودجه  سازمان 
اشاره به اقدام دولت به تدوین بودجه 
گرفتن  نظر  در  خواستار   ،98 سال 
دادن  قرار  و  فارس  تالاب های 
دریاچه  مانند  اعتباری  ردیف های 

ارومیه شد.

مجلس شورای  در  شیراز  مردم  نماینده 
اسلامی گفت: برای مبارزه با فساد که 
است  مهم  و  حساس  موضوعات  یکی 
نیازمند گردش آزاد اطلاعات در سطح 

جامعه هستیم.
خفری:  زارع  مریم  خبری/  سرویس 
خبرنگاران  جمع  در  رجبی  فرج الله 
آزاد  جریان  به  دیرتر  هرقدر  گفت: 
کشور  بپیوندیم،  جامعه  در  اطلاعات 
بیشتر ضرر خواهد دید و انجام این کار 
به نفع فرزندان آینده ما نیز خواهد بود.
وی تأکید کرد: افراد مختلف و مسئول 
جریان  آزادی  این  هزینه  باید  نیز 
خبرنگار  تنها  و  بدهند  را  اطلاعات 
این کار  و  بپردازد  را  این هزینه  نباید 

درنهایت به نفع کشور خواهد بود.
رجبی در مورد عدم حضور نمایندگان 
فارس در لیست سؤال از رئیس جمهور 
سؤال  طرح  که  همان طور  گفت:  نیز 
پرسیدن  عدم  است،  نمایندگان  حق 
سؤال نیز حق آن هاست و در مورد این 
کشور  شرایط  که  همه کسانی  موضوع 
را می دانند متوجه هستند که چه میزان 
از مشکلات و مسائل مربوط به دولت 
در  بنابراین  نیست،  میزان  چه  و  است 
نماینده  نکردم.  شرکت  پرسش  این 
اسلامی  در مجلس شورای  مردم شیراز 
مالی  موسسه های  مسئله  در  داد:  ادامه 

کرده  امضا  را  پرسش  طرح  اعتباری 
اما آن  و تا آخر هم پای آن ایستادم؛ 
ادامه راه منجر  بود و  سؤال غیرسیاسی 
بانک ها  در  فساد  شبکه  شناسایی  به 
می شد. وی در مورد راهکارهای توسعه 
بیان  نیز  فارس  در  صنعت گردشگری 
کرد: برای این کار، نیازمند تشکیلات 
بر  مبتنی  و  جدید  توانمند،  چابک، 
نرم افزاری  و  سخت افزاری  امکانات 
به صورت  بناها  آن  در  که  هستیم 
در  همچنین  شود،  اداره  هیئت امنایی 
حوزه گردشگری و میراث فرهنگی به 
بازخوانی و بازنویسی ساده قوانین برای 
حوزه  این  در  راحت تر  سرمایه گذاری 
فارس،  داد:  ادامه  رجبی  داریم.  احتیاج 
این  اما  دارد؛  خوبی  گاز  و  نفت  منابع 
منابع مغفول مانده و سرمایه گذاری لازم 

در آن صورت نگرفته است.
حوزه  در  داشتیم  انتظار  افزود:  وی 
برجام اگر فضایی برای سرمایه گذاری 
خارجی باشد چیزی حدود بین 5 تا 10 
سرمایه گذاری  فارس  در  دلار  میلیارد 
شود که بتوانیم از آن سالانه 10 میلیارد 
بنابراین  باشیم؛  داشته  سودآوری  دلار 
نباید فارس را تنها در گردشگری دید 

و به این حوزه نیز باید توجه شود.
ایراد  به  پاسخ  در  نماینده  این 
مورد  در  معماری  عمران  کارشناسان 

اینکه چرا همان افرادی که قبل از زلزله 
ساخته اند  کرمانشاه  در  را  ساختمان ها 
بعدازآن نیز دوباره ساختمان های جدید 
کشور  زلزله های  چرا  و  ساخته اند  را 
نظام مهندسی  قوانین  تغییر  به  منجر 
در  بازنگری هایی  گفت:  نمی شود 
یکی  اما  است؛  انجام  حال  در  قوانین 
از مشکلات صنعت ساختمان ایران در 
وجود  کشور  ساخت وسازهای  چرخه 
و  بوده  صلاحیت  بدون  افراد  برخی 
این چرخه معیوب است. وی ادامه داد: 
می گویند  هنوز  تهران  در  مثال  به طور 
اما  نداریم،  نیاز  ذی صلاح  مجری  ما 
چه  افتاد  اتفاقی  اگر  که  نمی گویند 
مقایسه  با  رجبی  است.  مسئول  کسی 
زلزله کرمانشاه و میزان تلفات در این 
گذشته  سال های  حوادث  و  تلخ  حادثه 
خسارت ها  و  تلفات  کاهش  شاهد  که 
بوده ایم، گفت: اگرچه در حوادث حتی 
اما کاهش  قربانی هم زیاد است؛  یک 
از  نشان  مالی  و  جانی  خسارت های 
بهبود درروند کیفیت ساخت وساز دارد.
احتکار  درباره  شیراز  مردم  نماینده 
عنوان کرد:  نیز  بازار  نوسانات  و  کالا 
دارند  کالا  کافی  به اندازه  ما  انبارهای 
است؛  کافی  کالاها  موجودی  میزان  و 
اما اگر کالای اساسی به دیگر کشورها 
فرستاده شود با مشکل مواجه می شویم 

زیرا مردم می توانند گرانی جنس را در 
بازار تحمل کنند اما تحمل نبود جنس 

را ندارند.
گفته  که  سؤال  این  به  پاسخ  در  وی 
در  ریال  تأمین  برای  دولت  می شود 
کشور از فروش ارز و مابه التفاوت آن 
شرایط  در  کرد:  تصریح  می برد،  بهره 
استفاده  موضوع  این  از  دولت  امروز، 
اقتصاد  نمی کند زیرا به صلاح مردم و 

کشور نیست.
مجلس شورای  در  شیراز  مردم  نماینده 
قسمتی  کرد:  اعلام  بااین وجود  اسلامی 
که  است  اقتصاد  از  مراقبت  ماجرا  از 
موفق  تورم  مهار  در  و  نبوده  درست 

نبوده ایم. 
وضعیت  کنترل  برای  داد:  ادامه  وی 
موجود  سرمایه های  و  بازار  نوسانات 
مسکن  بخش  به  را  آن  می توان  مردم 
حوزه،  این  رونق  زیرا  کرد؛  تزریق 
رشد صنایع دیگر را نیز به دنبال دارد. 
رجبی با بیان این که مجلس از مذاکره 
با روسیه در تدوین رژیم حقوقی دریای 
خزر اطلاع ندارد، گفت: در اولین جلسه 
از  را  موضوع  اسلامی  شورای  مجلس 
خواهم  پیگیری  رئیس  مجلس  طریق 
تضعیف  به  امر  این  معتقدم  زیرا  کرد؛ 
به  شدن  وارد  خدشه  و  مجلس  جایگاه 

این جایگاه می انجامد.

فلسفه  و  پزشکی  اخلاق  گروه  مدیر 
شیراز  پزشکی  علوم  دانشگاه  سلامت 
مراکز  و  بیمارستان  ساختن  گفت: 
پیدایش  با  آینده  در  درمانی  بهداشتی، 
خیر  امر  دیگر  جدید  تکنولوژی های 
خانه  به طرف  درمان  چون  نیست 
راهکار  خانه  در  درمان  و  معطوف 

گریزناپذیر آینده نزدیک می شود.
در  تابعی  ضیاءالدین  سید  دکتر 
اظهار  ایرنا  خبرنگار  با  گفت وگو 
بیمارستان  افراد در محل  داشت: تجمع 
اقتصادی  و  روانی  عاطفی،  دلایل  به 
بین رفتن است و در آن  از  در شرف 
شرایط متأسفانه به جا گذاشتن ساختمان 
خیر  است،  محدود  عمری  دارای  که 

پایدار و باقیات صالحات نخواهد بود.
دانشگاه  استاد و عضو هیئت علمی  این 
به  را  خیرین  نظر  شیراز  پزشکی  علوم 
روی  پیش  نیازهای  هزینه های  تأمین 
ازجمله پژوهش معطوف داشت  جامعه 
و گفت: کمک به پژوهش و آموزش 
و  پایدارتر  خیر  جدید  تکنولوژی های 
جهان مشمول تری از احداث بیمارستان 
است. تابعی ادامه داد: در پزشکی آینده 

در  درصد   50 از  کمتر  تکنولوژی 
سلامت انسان ها مؤثر است و 50 درصد 
بقیه باید از اراده و شناخت بیمار برای 

پیشگیری و درمان استفاده کرد.
سلامت  خیرین  هیئت امنای  مسئول 
کمک  داد:  ادامه  خانه  در  مراقبت 
ساختن  به  نسبت  خانه  در  درمان  به 
دانشکده  حتی  و  درمانگاه  بیمارستان 
پزشکی خیر پایدارتر و باقیات صالحات 
جریان  یک  چون  بود  خواهد  بهتر 

فکری و معنوی است.
این استاد دانشگاه گفت: با پیشرفت های 
علم پزشکی امید به زندگی افزایش یافته 
سن،  افزایش  پدیده  با  متأسفانه  ولی 
امکانات  کمبود  و  مزمن  بیماری های 
خانواده ها  و  بیماران  رنج  بیمارستانی 
افزایش یافته است بیمارانی که دیگر با 
درمان  به  قادر  پزشکی  فعلی،  امکانات 
پایانی  ماه های  و  روزها  در  نیست  آن 
روزی  که  آنها  انسانی  کرامت  عمر، 
خدشه دار  بوده  همگان  مورداحترام 

می شود.
تفکر  بین المللی  در سطح  تابعی گفت: 

 )Home Care( ادامه درمان در خانه
موردتوجه قرارگرفته است؛ اما متأسفانه 
موردتوجه  موضوع  این  ما  جامعه  در 
با  است  امید  و  نگرفته  قرار  جدی 
اقتصادی  اجرایی،  فکری،  همکاری 
شیراز  شهر  در  مهم  کار  این  خیرین 
و در استان فارس دنبال شود و امکان 

درمان در خانه فراهم آید.
به گفته وی رجوع بیماران به درمانگاه 
در  شدن  بستری  همچنین  و  مطب  و 
فعلی  طب  رهاوردهای  از  بیمارستان 
رنسانس  دوره  ابتدای  از  که  است 
رنسانس  از  قبل  البته  است  شده  آغاز 
نظیر  فرهنگی  باسابقه  کشورهای  در 
موجود  دارالشفا  یا  بیمارستان  ایران 
بوده ولی با وسایل و امکانات کلینیکی 
اطبای  گفت:  وی  نبوده اند.  امروزی 
قدیم و حکما نیز اغلب بیماران سخت 
را در منزل معاینه و مداوا می کرده اند. 
اواخر  تا  روند  این  از  مردم  استقبال 
وجود  به  با  داشت  ادامه  بیستم  قرن 
ازیک طرف  کلینیکی  امکانات  آمدن 
درمان  تفکر  مجدداً  بیماران  افزایش  و 

که  خانواده  پزشک  حتی  و  خانه  در 
درمان  و  معاینه  خانواده  در  را  بیماران 
کنند رواج یافته است و حتی بعضی از 
بیماری ها که بعد از عمل جراحی مدت 
می شدند  بستری  بیمارستان  در  طولانی 

سرپایی درمان می شوند.
فلسفه  و  پزشکی  اخلاق  گروه  مدیر 
شیراز  پزشکی  علوم  دانشگاه  سلامت 
برای  امروزه  خانه  در  درمان  گفت: 
نگهداری  که  می رود  کار  به  بیمارانی 
و  نیست  ضروری  بیمارستان  در  آنها 
در  بیماران  این  است،  خطرناک  حتی 
قرار  بیمارستانی  عفونت های  معرض 
دارند و از طرفی احتیاج به مراقبت های 
مددکاری های  و  پرستاری  و  پزشکی 
روانی و اجتماعی دارند. لذا تفکر درمان 
در خانه موردتوجه قرارگرفته و رو به 

گسترش است. 
ایران  در  خانه  در  درمان  افزود:  تابعی 
به عنوان  کوچک  اقدامات  کنار  در 
یک حرکت بزرگ مردمی و فرهنگی 
حرکت  این  و  است  شده  شروع 
فرهنگی، علمی، معنوی و دینی را باید 

گسترش داد.

آمادگی  از  انتظامی  نیروی  فرمانده 
در  خسروی  مرز  بازگشایی  برای  خود 
اربعین در صورت تأمین امنیت از سوی 
طرف عراقی خبر داد. به گزارش ایسنا، 
دیدار  حاشیه  در  اشتری  حسین  سردار 
عراق  کشور  مرزبانی  پلیس  رئیس  با 
شد،  برگزار  ناجا  فردیس  هتل  در  که 
درباره  خبرنگاران  جمع  در  حضور  با 
و  ایران  میان  مشترک  مرزهای  امنیت 
عراق گفت: در این دیدار درباره امنیت 
مرزهای مشترک و اشراف بر تحرکات 
مرزها  طول  در  تروریستی  گروه های 
تبادل نظر صورت گرفت و کشور عراق 
نیز آمادگی خود را برای ارتقای امنیت 
در مرزهای مشترک اعلام کرد. فرمانده 
مراسم  برگزاری  درباره  انتظامی  نیروی 
انجام شده در  اقدامات  اربعین حسینی و 
این خصوص تصریح کرد: در این دیدار، 
درباره راهپیمایی اربعین بحث و تبادل نظر 
شده و هماهنگی هایی نیز صورت گرفت 
که  داریم  را  آمادگی  این  نیز  امسال  و 
باشکوه تر  چه  هر  برگزاری  برای 
انجام  اقدامات خود را  اربعین  راهپیمایی 
دهیم. البته امیدواریم که تسهیلات نیز 

امن  تردد  برای  مقابل  طرف  سوی  از 
و راحت زائران همچون سال های گذشته 
اینکه  درباره  اشتری  سردار  شود.  انجام 
بازگشایی  تردد  برای  خسروی  مرز  آیا 
هم  ما  کرد:  اظهار  خیر؟  یا  شد  خواهد 
سال گذشته و هم امسال اعلام کردیم که 
برای بازگشایی این مرز آمادگی داریم؛ 
اما بازگشایی آن بستگی به این دارد که 
طرف عراقی نیز بتواند برای تأمین امنیت 
تردد زائران اقدامات خود را انجام دهد و 
اگر این امر صورت بگیرد، مرز خسروی 
و  خارجه  وزارت  البته  شد،  بازخواهد 
با دستگاه  باید  نیز  وزارت کشور عراق 
را  هماهنگی هایی  کشورمان  دیپلماسی 
به  موضوع  درصورتی که  و  دهند  انجام 
نتیجه برسد، حتماً نسبت به ارائه خدمات 
خواهیم  اقدام  خسروی  مرز  در  زائران 
درباره  انتظامی  نیروی  فرمانده  کرد. 
بودن  عمدی  درباره  اخیراً  که  ادعایی 
کشور  سوی  از  هورالعظیم  آتش سوزی 
عراق مطرح شده است نیز گفت: تا این 
آتش  درخصوص  گزارشی  هیچ  لحظه 
ما  به  عراقی ها  توسط  هورالعظیم  زدن 

نرسیده است.

فراهانی در توئیتر خود نوشت:
واکنش پلیس به وقایع ورزشگاه آزادی

رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور:
وجود 1000 کلاس خشت و گلی در مدارس کشور

کلاغ های یک پارک فرانسوی پاکبان 
می شوند!

فرمانده ناجا عنوان کرد؛
شرط بازگشایی مرز خسروی در اربعین

گزارشی درباره آتش زدن هورالعظیم توسط 
عراقی ها نرسیده است

شهردار شیراز:
فرایند شهرداری فسادزاست

رویکرد نرم افزاری، ترافیک را حل می کند
طیدوسالآیندهپروژهشهرداریالکترونیکبهصورتکامل

مستقرمیشود

عضو هیئت علمی دانشگاه:
 درمان در خانه، راهکار گریزناپذیر 

آینده است

مسئول حراست اداره کل ورزش و جوانان فارس:
مجوز ورود خانواده ها به ورزشگاه پارس شیراز داده نشد

از  هر  دری  کلامی

تحلیل این خبر را در ستون سمت راست بخوانید

رئیس سازمان محیط زیست کشور :
برنامه مدون ارائه دهید تا برای احیای تالاب های فارس بودجه اختصاص یابد

کشت های بی رویه در فارس، خیانت به نسل آینده این استان است

نماینده مردم شیراز در مجلس شورای اسلامی:
برای مبارزه با فساد نیازمند جریان آزاد اطلاعات هستیم

افراد مختلف و مسئول نیز باید هزینه ی آزادی جریان اطلاعات را بدهند، نه تنها رسانه ها

عضو هیئت علمی دانشگاه:
درمان در خانه، راهکار گریزناپذیر آینده است


